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Punkt 1: Likviditetsoversigt 1. kvartal 2021

00.32.14-A00-1-21

Sagsfremstilling
CB/JP - ØK

I henhold til styrelseslovens § 46 stk. 2 skal der ved hvert kvartals udløb udarbejdes en likviditetsoversigt opgjort efter
kassekreditreglen (gennemsnitslikviditeten).
Den gennemsnitlige bogførte likviditet set over 365 dage er pr. 31. marts 2021 ca. 224,1 mio.kr. På tilsvarende tidspunkt i
2020 lå den gennemsnitlige bogførte likviditet set over 365 dage på ca. 94,9 mio.kr.

Indstilling
Til Økonomiudvalgets orientering med henblik på udsendelse til Byrådets medlemmer.

Beslutning
Fra forvaltningen deltog vicekommunaldirektør Claus Brandt.

Tiltrådt indstillingen.

Bilag

Likviditetsgraf pr. 31.03.2021



Punkt 2: 1. behandling af Revision af styrelsesvedtægt 2021

00.01.00-A00-19-21

Sagsfremstilling
LM/JD/KK - ØK - BY - BY

Forvaltningen har foretaget en revision af Styrelsesvedtægten for Holstebro Kommune med henblik på at se, om der
skulle ske ændringer i denne. Med afsæt i de givne tilbagemeldinger foreligger nu oplæg til ny Styrelsesvedtægt for
Holstebro Kommune gældende fra 1. januar 2022.

Foruden redaktionelle ændringer foreslås følgende ændringer:

Teknisk Udvalg overtager opgaven vedr.:
Udlån og udleje af sognegårde og forsamlingshuse
Vandrerhjem
Campingpladser

Arbejdsmarkedsudvalget overtager opgaven vedr.:
Boligsikring/boligydelse og beboerindskud

Opgaven vedr. taxikørsel slettes fra Teknisk Udvalg

Ændring i en styrelsesvedtægt skal undergives 2 behandlinger i Byrådet med mindst 6 dages mellemrum, jf.
Styrelseslovens § 2, stk. 2.
Vedlagt som bilag er gældende Styrelsesvedtægt samt oversigt over alle forslag til ændringer (inkl. redaktionelle
ændringer).

Indstilling
Det indstilles, at Økonomiudvalget over for Byrådet anbefaler, at

forslag til ny Styrelsesvedtægt for Holstebro Kommune fremsendes til 2. behandling på Byrådsmødet den 15. juni
2021.

Beslutning
Fra forvaltningen deltog vicekommunaldirektør Claus Brandt.

Sagen udsættes til efter kommunalvalget.

Bilag

Styrelsesvedtægt for Holstebro Kommune pr. 1. januar 2018

Oversigt over forslag til ændringer i styrelsesvedtægten maj 2021 rev



Punkt 3: Bopælskrav i lejeaftaler for kolonihaveforeninger

82.16.00-G01-1-20

Sagsfremstilling
AV/MMES - TU-ØK

I forbindelse med forhandling om ny lejeaftale for kolonihaveområdet ved Haveforeningen Fredhøje er der opstået et
spørgsmål om bopælskrav.

I de oprindelige overenskomster mellem Holstebro Kommune og Kolonihaveforbundet er der indskrevet krav om, at
havelejer skal have fast bopæl i Holstebro Kommune for at kunne leje et havelod i en af de tre haveforeninger Hf.
Skovbrynet, Hf. Ellebæk og Hf Fredhøje.

Teknik og Miljø er ved forhandling om ny lejeaftale i Hf. Fredhøje blevet opmærksomme på, at kravet om bopæl i
overenskomsten med Fredhøje fra 1980 er ophævet med baggrund i et Økonomiudvalgsmøde d. 26 maj 1999 (vedhæftet
Bilag 1).

Kravet er imidlertid ikke administrativt indskrevet og underskrevet i en allonge/tillægsaftale, og det fremgår ikke af
sagsfremstillingen, om ophævelse af kravet har været drøftet med de to øvrige foreninger. Bopælskravet synes således
ophævet i Hf. Fredhøje, men opretholdt for Hf. Ellebæk og Hf. Skovbrynet.

Kolonihaveforbundet oplyser, at der per 24. februar 2021 er følgende antal haver udlejet til personer uden bopæl i
Holstebro Kommune.
HF. Ellebæk: 169 udlejede haver, heraf 57 med bopæl udenfor Holstebro Kommune
HF. Fredhøje: 62 udlejede haver, heraf 20 med bopæl udenfor Holstebro Kommune
HF. Skovbrynet: 84 udlejede haver, heraf 25 med bopæl udenfor Holstebro Kommune

Teknik og Miljø anbefaler, at kravet om fast bopæl i Holstebro Kommune fastholdes, således de lokale kolonihaver tjener
det tiltænkte formål, nemlig at give lokalbefolkningen fra tætte boligområder/bykvarterer lokale muligheder for rekreation
og havebeskæftigelse i fritiden.

Da der er uoverensstemmelse mellem lejeaftalernes krav og praksis for bopælskravet, anbefaler Teknik og Miljø, at der
sker en harmonisering af bopælskravet, og at der efter omstændighederne meddeles en midlertidig individuel dispensation
til de medlemmer og lejere af havelodder, som pr. 24. februar 2021 ikke har fast bopæl i Holstebro Kommune.

Disse personer kan opretholde deres medlemskab/lejemål i foreningen, indtil tidspunktet hvor de pågældende medlemmer,
af den ene eller anden årsag, måtte forlade foreningen.

Det enkelte medlem kan således ikke overdrage dispensationen via overdragelse af foreningsmedlemsskab, eller via
overdragelse/salg/arv af havelod/hus/bygning til personer, som ikke har fast bopæl i Holstebro Kommune.

Teknik og Miljø arbejder endvidere på harmonisering af lejeaftalernes øvrige krav, herunder lejeprisharmonisering.

Supplerende sagsfremstilling til behandling i Økonomiudvalget den 12. maj 2021:
Vedlagte bilag viser bopælskommuner for personer med bopæl undefor Holstebro Kommune. Listen er opdateret efter
udarbejdelsen af dagsordensteksten. Det samlede antal personer med bopæl udenfor Holstebro Kommune er 77 personer.

Indstilling
Teknisk Udvalg indstiller:

at fastholde krav om fast bopæl i Holstebro Kommune i nuværende og fremtidige lejeaftaler ved udleje af arealer til
kolonihaveformål, samt
at meddele midlertidig dispensation fra bopælskravet til de medlemmer og lejere, som ved skæringsdatoen d. 24.
februar 2021 ikke havde fast bopæl i Holstebro Kommune.



Beslutning
Fra forvaltningen deltog vicekommunaldirektør Claus Brandt og direktør Teknik og Miljø, Anders Debel.

Godkendt som indstillet.

Historik

Beslutning fra Teknisk Udvalg, 27. april 2021, pkt. 5:
Indstilling tiltrådt.

Bilag

Bilag1_ØK26_05_1999

Bopælskommuner (opdateret 28.04.2021)



Punkt 4: Aflysning af tinglyst deklaration vedr. den tidligere Ulfborg
Kirkeby Skole

01.03.03-P19-119-20

Sagsfremstilling
AD/TM/RR - ØK

I 2012 solgte Holstebro Kommune den tidligere skole i Ulfborg Kirkeby inkl. lærerboligen til nuværende ejer. Holstebro
Kommune tinglyste ved salget en deklaration om, at ejendommen ikke måtte udstykkes uden Byrådets godkendelse. Dette
for at sikre, at den samlede bygningsmasse ville blive vedligeholdt og risikoen for forfald på frastykkede ejendomme
kunne forebygges. Se vedlagte beslutning fra møde i Økonomiudvalget d. 15. august 2012. Den samlede bygningsmasse
fremstår i dag renoveret, og skolebygningerne anvendes af ejer til privat bolig samt ejers tømrervirksomhed. Se vedlagte
billeder af bygninger.

Ejer af Ulfborg Kirkebyvej 6, 6990 Ulfborg (den tidligere skole) har nu søgt om udstykning af den tidligere lærerbolig
med henblik på frasalg. Selve skolebygningerne bibeholdes til bolig og tømrervirksomhed for ejer. Der laves ikke fysiske
ændringer på bygningerne.

Teknik og Miljø vurderer, at det er muligt at meddele en landzonetilladelse til udstykningen. Herunder vil
kommuneplanrammen blive ændret til boligområde ved kommende kommuneplanrevision. Ejer har ved
fotodokumentation og beskrivelse redegjort for, at de tidligere skolebygninger er renoveret og i brug til bolig og erhverv.
Deklarationen vurderes derfor at være uaktuel og ønskes aflyst. Teknik og Miljø anbefaler en aflysning af deklarationen,
da det vil give mulighed for udstykning og et salg af den tidligere lærerbolig som en selvstændig bolig. Udstykning i
landzone kræver landzonetilladelse og eventuelle fremtidige ansøgninger om udstykning vil blive behandlet på baggrund
af den overordnede planlægning og gældende lovgivning.

Indstilling
Det indstilles, at Økonomiudvalget beslutter

at aflyse deklaration af 22/11 2012 om krav om tilladelse til udstykning for ejendommen Ulfborg Kirkebyvej 6,
6990 Ulfborg

Beslutning
Fra forvaltningen deltog vicekommunaldirektør Claus Brandt og direktør Teknik og Miljø, Anders Debel.

Godkendt som indstillet.

Bilag

Bilag 1 - Oversigtskort for Ulfborg Kirkebyvej 6

Bilag 2 - Fotos af renoverede skolebygninger

Bilag 3 - Deklaration Ulfborg Kirkebyvej 6

Bilag 4 - Beslutning fra møde i Økonomiudvalget d 15082012



Punkt 5: Deltagelse i Danmarks Vildeste Kommune

01.05.00-G01-1-21

Sagsfremstilling
AD/TM - NMK/TU - ØK - BY

Miljøminister Lea Wermelin har igangsat kampagnen "sammen om et vildere Danmark", som skal motivere og inspirere
danskerne i kampen for mere vild natur i Danmark. Dette gennemføres som en konkurrence om at blive Danmarks
Vildeste Kommune, hvor landets 98 kommuner er inviteret til at deltage.

Baggrunden for initiativet er at biodiversiteten, både i Danmark og på globalt plan, er i massiv tilbagegang. Ifølge FN er
én ud af fire dyre- og plantearter i dag i fare for udryddelse. Ifølge WWF’s Living Planet Report 2020 er der på mindre
end 50 år sket en global reduktion af populationer af pattedyr, fugle, padder, krybdyr og fisk på hele 68 procent.
Udryddelsen af arter vurderes således aktuelt at være 10 til 100 gange højere end gennemsnittet de sidste 10 millioner år,
og hastigheden er accelererende.

Sammen om et vildere Danmark skal både sikre initiativer for mere biodiversitet i de enkelte kommuner, og skal samtidig
understøtte bevidstheden om problematikken og engagere borgerne i tematikken, så de også kan gøre et bidrag til denne
dagsorden.

I Holstebro Kommune har Natur-, Miljø- og Klimaudvalget ansvaret for natur og miljøindsatsen i kommunale skove og
kommunale naturarealer. De mere bynære grønne områder i form af parker og "grønne pletter" i byerne, samt vejrabatter,
rundkørsler og lignende hører under Teknisk Udvalg. Begge udvalg har derfor indflydelse på både konkrete indsatser og
daglig drift, ift. hvordan dette meningsfuldt understøtter en biodiversitetsdagsorden.

Miljøministeriet har i konkurrencen ikke sat faste rammer for de enkelte kommuners deltagelse. Det er op til den enkelte
kommune, da naturen er lige så forskellig som kommunerne. Vurdering af hvem der ender som "Danmarks Vildeste
Kommune, tager derfor udgangspunkt i at finde det mest fantastiske biodiversitetsprojekt, men der er ikke en fast opskrift
på, hvordan det ser ud. Det vigtigste er at tænke VILDT til fordel for biodiversiteten. Dommerne ser bl.a. på idérigdom,
engagement, antal omlagte kvadratmeter/kubikmeter vild natur og udbredelse af viden til borgerne om den vilde naturs
egenskaber.

I vedlagte projektbeskrivelse fremgår den projektide som det foreslås Holstebro Kommune at byde ind med.

For at dommerpanelet og alle andre interesserede løbende kan følge med i kommunernes vilde projekt(er), skal hver
kommune oprette en hjemmeside, hvorfra der løbende kan præsenteres og gøre status for de vilde projekter.

Der var tilmeldingsfrist senest den 24. marts, hvorfor der er sket en tilmelding til projektet på betingelse af efterfølgende
politisk behandling.

Til orientering har 92 kommuner tilmeldt sig konkurrencen på nuværende tidspunkt.

Indstilling
Natur-, Miljø- og Klimaudvalget og Teknisk Udvalg indstiller:

at Holstebro Kommune tilmelder sig dysten "Sammen om et vildere Danmark", med udgangspunkt i vedlagte
projektbeskrivelse

Beslutning
Fra forvaltningen deltog vicekommunaldirektør Claus Brandt og direktør Teknik og Miljø, Anders Debel.

Sagen sendes til Byrådet med anbefaling af indstillingen.

Historik

Beslutning fra Natur-, Miljø- og Klimaudvalget, 26. april 2021, pkt. 4:
Indstilling tiltrådt.



Beslutning fra Teknisk Udvalg, 27. april 2021, pkt. 11:
Indstilling tiltrådt.

Bilag

Grøn bog Endelig projektbeskrivelse #DkVild



Punkt 6: Dannelse af Storåkomite

06.02.40-G01-1-20

Sagsfremstilling
TM/AD - NMK - ØK - BY

Storå har sit udspring tæt ved Gludsted og løber gennem Ikast-Brande, Herning og Holstebro kommuner til sit udløb i
Nissum Fjord. Storå afvander et 1.100 km2 stort opland

Herning-Ikast og Holstebro-Struer landboforeninger ønsker at være bindeled mellem kommunen og lodsejerne i dialogen
omkring planlægning og implementering af kommende projekter i oplandet, samt at aktivere allerede eksisterende
netværk omkring vandløb og natur for optimeret vidensdeling og andre synergier.

Landboforeningerne har henvendt sig til de tre kommuner i oplandet til Storå om dannelse af en Storå-komité, og på den
baggrund, har der været afholdt møder på politisk og administrativt niveau om et grundlag for dannelse af en sådan.

Anbefalingen om etablering af en storåkomite sker på baggrund af udviklingen i klimaet, med stigende nedbørsmængder,
som betyder at vandet har brug for mere plads. Der er et behov for at sikre et mere robust opland og vandløbssystem, hvor
der sikres plads til vandet, samtidig med at byer og mulighed for fødevareproduktion sikres. Det kræver et øget
samarbejde mellem kommuner, lodsejerne og øvrige interessenter i oplandet.

Storå-komiteen er derfor et samarbejdsforum, der har til formål at vejlede medlemskommunerne og komme med
anbefalinger til en koordineret, afbalanceret og helhedsorienteret indsats for å-systemets og de vandløbsnære oplande.

Formålet med Storå-komiteen er:

at bidrage til optimal og helhedsorienteret vandhåndtering i hele å-systemet på tværs af kommunerne
at formalisere og optimere samarbejdet mellem kommuner, lodsejere og øvrige interessenter
at bidrage til fremtidige afbalanceret hensyn til både vandafledning, landbrugsdrift, natur og rekreativ anvendelse af
åen og de omkringliggende arealer
at sikre fokus på at fremtidig vandhåndtering medfører forbedringer for klima og miljø, herunder reduktion af CO2
og næringsstoffer til vandmiljøet, herunder målsætninger i statens vand- og naturplanlægning

Storå-komiteen bygger oven på det formaliserede samarbejde mellem de tre kommuner og deres forsyningsselskaber, der
blev etableret i forbindelse med udarbejdelse af de første kommunale klimatilpasningsplaner, hvor afsnittet om Storå var
fælles i de tre klimatilpasningsplaner. Baggrund, formål og mål er nærmere beskrevet i bilag 1.

I drøftelserne om dannelse af en Storå-komité, er der kigget på lignende formaliserede samarbejder i oplandene til
Gudenå, Kongeå og Brede Å.

Storå-komiteen er en samlet betegnelse for et råd bestående af tre lodsejerrepræsentanter udpeget af landboforeningerne
og tre repræsentanter udpeget af lystfiskerne, Danmarks Naturfredningsforening og Friluftsrådet og et udvalg bestående af
tre politikere fra de tre kommuner. Komiteen har således 3+3+3=9 medlemmer i alt. Se bilag 2. Komiteens anbefalinger
kan forelægges de respektive kommuners fagudvalg med henblik på beslutning eller indstilling til byråd, afhængig af den
enkelte kommunes styrelsesvedtægt.

Storå-komiteen ledes af en formand. Det anbefales at formanden sidder for to år ad gangen og at formandskabet går på
skift blandt de tre kommuner. Storå-komiteen skal i forbindelse med sin etablering udfærdige et sæt vedtægter.

Økonomi
Arbejdet understøttes af et sekretariat. Sekretariatet anbefales placeret hos Teknik og Miljø i Holstebro Kommune.
Sekretariatet bemandes med en koordinator svarende til 0,5 årsværk og 0,3 årsværk fra hver af de tre kommuner.
Omkostningerne til koordinatorstillingen deles ligeligt mellem de tre kommuner.

Etablering og drift af en Storå-komité som beskrevet i sagsfremstillingen vurderes for Holstebro Kommunes
vedkommende, at kræve en omprioritering af udvalgets budget svarende til 550.000 kr.
Landboforeningerne tilbyder at prioritere ressourcer i et tæt samarbejde med sekretariat omkring afvikling og facilitering
af møder med lodsejere og andre interessenter.



Ud over medarbejderressourcen til at løse opgaven, må det påregnes at der vil skulle afsættes ressourcer til
Storåkomiteens mødeaktivitet og til selve opgaveløsningen, som vurderes i et vist omfang at skulle løses via tilkøb af
rådgivningsydelser, da en helhedsplan som forholder sig til vand- næringsstof-, CO2- og natur i en samlet plan, vurderes
at have en sådan kompleksitet, at denne faglighed ikke umiddelbart er tilgængelig i kommunernes forvaltninger. Evt.
finansiering til rådgivningsydelser, vil blive fremlagt til særskilt beslutning. Der påtænkes i denne forbindelse også afsøgt
muligheder for eksterne bidrag til finansiering af en helhedsplan.

Indstilling
Natur-, Miljø og Klimaudvalget indstiller:

at der dannes en Storå-komité som beskrevet i sagsfremstillingen.
at medarbejderressourcen til løsning af opgaven finansieres inden for udvalgets budgetramme

Beslutning
Fra forvaltningen deltog vicekommunaldirektør Claus Brandt og direktør Teknik og Miljø, Anders Debel.

Sagen sendes til Byrådet med anbefaling af indstillingen.

Historik

Beslutning fra Natur-, Miljø- og Klimaudvalget, 26. april 2021, pkt. 5:
Indstiling tiltrådt.

Udvalget besluttede, at Holstebro Kommune politisk repræsenteres af formanden for Natur-, Miljø- og Klimaudvalget.

Bilag

Bilag 1 - Formål med Storåkomité

Bilag 2 - Model for Storå komite



Punkt 7: Etablering af boardwalk i Lystanlægget, som en gave fra Kaj Bech
A/S

00.05.10-P20-1-21

Sagsfremstilling
AD/PMP - ØK

I år 2023 kan Lystanlægget i Holstebro fejre 200 års jubilæum, og i den anledning har direktør Anders Bech tilbudt, at Kaj
Bech A/S vil etablere en boardwalk (gangbro) i Møllesøen, uden beregning for Holstebro Kommune.
Boardwalken indgår som et visionselement i den helhedsplan for Holstebro Lystanlæg, som Teknisk Udvalg vedtog i
2018, og gaven fra Kaj Bech A/S vil derfor bidrage til opfyldelse af planen og visionerne.
Kaj Bech A/S har som hovedentreprenør haft opgaven med at drifte Lystanlægget siden den første udlicitering for mere
ned 20 år siden, og firmaet har desuden stor erfaring i etablering af træbroer i våde naturområder, både i forbindelse med
Storå og med Skjern Å. Teknik og Miljø har derfor stor tillid til at gaven kan blive et både æstetisk og praktisk aktiv for
byens åndehul, Holstebro Lystanlæg.

Sagen har været forelagt Økonomi, som oplyser at en sådan gave ikke vil udløse krav om indbetaling af gavemoms.

Det indstilles derfor at Økonomiudvalget godkender at Kaj Bech A/S etablerer boardwalken, som en gave til Holstebro
Kommune i anledning af Lystanlæggets 200 års jubilæum i 2023.

Indstilling
Det indstilles at:

Økonomiudvalget godkender at modtage gaven, som beskrevet i sagsfremstillingen.

Beslutning
Fra forvaltningen deltog vicekommunaldirektør Claus Brandt og direktør Teknik og Miljø, Anders Debel.

Godkendt som indstillet.



Punkt 8: Ansøgning om afvikling af lysfestival i Holstebro Lystanlæg

04.01.14-G01-1-21

Sagsfremstilling
AV/MMES - TU - ØK

Holstebro Kommune og Holstebro Handelsstadsforening er blevet kontaktet af MK Event Aps, som ønsker at afvikle en
lysfestival i Holstebro Lystanlæg (bilag 1 - ansøgning).

MK Event er en virksomhed, der er specialister i oplevelser inden for forlystelsesbranchen i hele Europa. De seneste år
har virksomheden også afviklet en lysfestival i Ringsted ved juletid. Festivallen har vist sig særdeles succesfuld og har
været velbesøgt med et deltagerantal på over 50.000 gæster.

Virksomheden leverer i dag en stor del af julebelysningen i Holstebro midtby og har derfor øje på Holstebro Kommune
som kulturby, hvor ideen om en lysfestival i lystanlægget ønskes afviklet i perioden primo februar til ultimo marts.

Lysfestivallen vil bestå af utallige udformninger og kombinationer af lysskulpturer og lyskunst i forskellige farver og
designs. Den nyeste lysteknologi anvendes til at skabe en stemningsfyldt oplevelse rundt i lystanlægget (bilag 2 -
billeder).

Arrangøren ønsker at afvikle lysfestivallen i et tæt samarbejde med lokale frivillige samt det lokale erhverv. Lysfestivallen
vil rumme mulighed for servering af mad og drikkevarer, og arrangøren oplyser, at der i den forbindelse vil være en
overvægt af lokale fødevarer via foodtrucks, kaffevogne og restauratører.

Tidspunktet for festivallen og de planlagte aktiviteter er valgt til februar-marts, således arrangementet ikke vil være i
konkurrence med julebelysningen og julehandlen i byen.

Arrangementet vil ikke være behæftet med udgifter for Holstebro Kommune og arrangementet vil derfor være omfattet af
en entrépris. Arrangøren oplyser en overordnet prisstrategi på 165 kr./voksen og 75 kr. for børn over 3 år.

MK Event forventer et besøgstal mellem 40-55.000 gæster i perioden. I åbningstiderne afvikles arrangementet af 30
personer, som bl.a. vil guide publikum og holde opsyn med installationerne. Parkering planlægges inden opstart og er
tænkt afviklet ved anvendelse af områdets parkeringspladser i Enghaven, Sygehuset og parkeringshuset.

Arrangøren ansøger i den forbindelse om vederlagsfri lån af lystanlægget til afvikling af arrangementet, hvor hele
lystanlægget indhegnes i perioden februar-marts. Udvalgte indgange til anlægget vil opretholdes i dagtimerne i
tidsrummet 06.00-16.30, således offentlighedens adgang på stierne igennem anlægget begrænses mindst muligt.
Adgangen til Ungdomsskolen, Malerhuset og Anlægspavillonen opretholdes. I forbindelse med udlånet stilles det som
vilkår, at Lystanlægget ikke må lide skade, og at Lystanlægget derfor skal efterlades i samme stand, som det modtages.

Arrangøren søger om en fast treårig aftale, hvor festivallen ønskes afviklet i februar og marts måneder, første gang i 2022.

I forbindelse med Lystanlæggets 200 års jubilæum i 2023 og Holstebro Bys 750 års jubilæum i 2024, har MK Event
tilkendegivet, at de ser positivt på en mulighed for at indgå i et partnerskab om at konceptudvikle specifikke tema-
belysninger til lystfestivallerne i forbindelse med de to jubilæer. Arrangøren er bekendt med, at der i 2024 kan være
begrænsninger i arealanvendelsen, hvor vandløberestaureringen af Lægård bæk planlægges udført.

Arrangøren oplyser, at de har indgået aftaler om afvikling af lignende festivaller i Aabenraa, Rødovre, Slagelse, Odense
og Ringsted kommuner. Arrangøren har ikke planer om afvikling af festivaller i yderligere byer.

Indstilling
Teknisk Udvalg indstiller:

at lystanlægget kan udlånes vederlagsfrit til arrangementet i februar og marts 2022-2024, og at Teknik og Miljø
bemyndiges til at indgå nærmere aftaler med arrangøren om krav og vilkår i forbindelse med udlån af arealet.

Beslutning
Fra forvaltningen deltog vicekommunaldirektør Claus Brandt og direktør Teknik og Miljø, Anders Debel.



Godkendt som indstillet.

Historik

Beslutning fra Teknisk Udvalg, 27. april 2021, pkt. 6:
Udvalget besluttede, at det overfor Økonomiudvalget anbefales:

at lystanlægget kan udlånes vederlagsfrit til arrangementet i februar og marts 2022-2024, og at Teknik og Miljø
bemyndiges til at indgå nærmere aftaler med arrangøren om krav og vilkår i forbindelse med udlån af arealet.

Bilag

Bilag1 - ansøgning

Bilag2 - billeder



Punkt 9: Ansøgning fra NordVestbo om en kommunegaranti til Skovhusene
II

03.02.00-A00-2-16

Sagsfremstilling
LB/AH/HJN - ØK - BY

Byrådet behandlede den 17. december 2019 den reviderede projektøkonomi vedr. Skovhusene II - tilskud til seks skæve
boliger, fire på Kildevej i tilknytning til Skovvang og to ved Lillelund, 5,1 mio. kr. med potentielle merudgifter for
200.000 kr., samt at der stilledes en garanti for lånet på 2,7 mio. kr. med potentielle merudgifter.

Efter endt projektarbejde er der en merudgift på 200.000 kr. Merudgiften skyldes ekstra gravearbejde og brandsikring.
Der søges om kommunegaranti for merudgiften.

NordVestBO har fremsendt materiale til godkendelse vedr. Skovhusene II (de skæve boliger):

Ansøgning om tilskud til "De skæve boliger" (som skal underskrives)
Revisionsprotokol til byggeregnskabet på afd. 54 Skovhusene II (De skæve boliger)

Visitering til boligerne foregår via Myndighedsafdelingen i socialafdelingen. Der foretages således en socialfaglig
vurdering inden indflytning i boligerne.

Økonomi har ingen bemærkninger til det økonomiske indhold i sagen.

Indstilling
Det indstilles, at der:

gives kommunegaranti for 200.000 kr., som udgør merudgiften ud over den stillede garanti på 2,7 mio. kr.

Beslutning
Fra forvaltningen deltog vicekommunaldirektør Claus Brandt.

Sagen sendes til Byrådet med anbefaling af indstillingen.

Bilag

Bilag 1 - Ansøgning om tilskud til "De skæve boliger" (som skal underskrives)

Bilag 2 - Revisionsprotokol til byggeregnskabet på afd. 54 Skovhusene II (De skæve boliger)



Punkt 10: Ankestyrelsens årsstatistik 2020

15.00.82-K03-1-14

Sagsfremstilling
LB/SBH - SOU - ØK - BY

Ankestyrelsen udsender hvert år en statistik over udviklingen i klagesager på social- og beskæftigelsesområdet. Det er
fastlagt fra statslig side, at kommunerne skal sikre politisk behandling af Ankestyrelsens årsstatistik.

Ankestatistikken forelægges hermed til Social- og Sundhedsudvalgets orientering, med særlig fokus på udvalget område.
De politiske forvaltningsområder behandles indledningsvist i deres respektive udvalg og forelægges efterfølgende
Økonomiudvalget og Byrådet i en samlet sagsfremstilling.

I 2020 modtog Ankestyrelsen 132 klagesager vedr. serviceloven i Holstebro Kommune, hvilket svarer til 46% af alle
klager, som Ankestyrelsen modtog vedr. kommunen. I forhold til 2019, har der været 11 færre klager på området.

I 2020 har Ankestyrelsen truffet afgørelse i 139 sager fra Holstebro Kommune indenfor Servicelovens område. Heraf blev
86 sager (62%) stadfæstet. Dette er stort set samme stadfæstelsesprocent som i 2019. Servicelov-sagerne fordeler sig
mellem børne- og voksenområdet, hvor ca. 45% af sagerne vedrører voksenområdet.

Ankestyrelsen ændrede eller ophævede 15 klagesager (10%) vedr. Serviceloven i Holstebro Kommune i 2020, hvilket er
en mindre andel end i 2019 (14%).
2 af sagerne, som er omgjort af Ankestyrelsen, vedrører Social- og Sundhedsudvalgets område - en sag vedrører
merudgifter, og en sag vedrører midlertidigt botilbud.

”Omgørelsesprocenten” angiver andelen af sager, der enten ændres eller hjemvises i forhold til alle klager foruden de
afviste/bortfaldne sager. For Serviceloven er omgørelsesprocenten for Holstebro Kommune 35%. Det afviger hverken fra
landsgennemsnittet på 36% eller omgørelsesprocenten fra 2019, som også var 35%.

Næsten en fjerdedel af de samlede afgjorte sager fra 2020 blev ”hjemsendt”. Dvs., at sagen sendes tilbage til kommunen,
som skal behandle sagen en gang til. Det kan skyldes, at Ankestyrelsen mener, at der er tale om sagsbehandlingsfejl, som
ikke umiddelbart kan rettes op i klagesagsbehandlingen, eller fordi Ankestyrelsen mener, at der er behov for nye
oplysningerne. I forhold til året før blev en marginalt mindre andel ”hjemsendt” i 2020.

Indstilling
Det indstilles at:

Orienteringen tages til efterretning.

Beslutning
Fra forvaltningen deltog vicekommunaldirektør Claus Brandt.

Sagen sendes til Byrådets orientering.

Historik
Beslutning fra Social-og Sundhedsudvalget, 12. april 2021, pkt. 5:

Orienteringen er taget til efterretning.

Bilag

Bilag 1 - Ankestatistik social- og beskæftigelsesområdet 2020 Holstebro Kommune.



Punkt 11: Orientering om Familiesektionens klagestatistik 2020

27.69.00-P21-1-16

Sagsfremstilling
SE/HV - BFU - ØK - BY

Orientering om Familiesektionens klagestatistik vedrørende klager over afgørelser i 2020.

Borgere kan klage over kommunale afgørelser
Borgere kan klage til Ankestyrelsen over de kommunale afgørelser indenfor det sociale børne- og ungeområde, der bliver
truffet af Familiesektionen, herunder børn og unge-udvalget. Når en borger klager over en kommunal afgørelse på børne-
og ungeområdet, er det Ankestyrelsen, der behandler klagen. Inden kommunen sender klagen videre til Ankestyrelsen,
skal kommunen vurdere sagen på ny. Kommunen skal ved denne genvurdering ændre sin afgørelse, hvis der er kommet
nye oplysninger, der bevirker, at borgeren alligevel skal have den søgte ydelse/indsats.
Afgørelser modtaget fra Ankestyrelsen i 2020
Ankestyrelsen har i 2020 realitetsbehandlet i alt 81 sager fra Familiesektionen i Holstebro Kommune. I sine afgørelser
anvender Ankestyrelsen tre begreber:

Stadfæstelse: Ankestyrelsen er enig i afgørelsen. Der sker ingen ændringer i afgørelsen.

Hjemvisning: Hvis der for eksempel mangler væsentlige oplysninger i en sag og Ankestyrelsen ikke selv kan
indhente dem, sender Ankestyrelsen sagen tilbage til myndigheden. Det hedder at hjemvise en sag og betyder, at
myndigheden skal genoptage sagen og afgøre den på ny.

Ændring/ophævelse: Ankestyrelsen er helt eller delvist uenig i afgørelsen og ændrer/ophæver den.

De 81 afgjorte sager udgør en samlet omgørelsesprocent på 41. Ankestyrelsens afgørelser fordeler sig sådan:

48 sager er blevet stadfæstet, hvilket svarer til en stadfæstelsesprocent på 59.

20 sager er hjemvist til fornyet behandling, hvilket svarer til en hjemvisningsprocent på 25.

13 sager er ændret/ophævet, hvilket svarer til en ændrings-/ophævelsesprocent på 16.

3 sager er afvist. Det skyldes, at Ankestyrelsen ikke kan behandle sagen, eksempelvis fordi klagefristen er
overskredet.

Når en afgørelse hjemvises, ændres eller ophæves kaldes det, at kommunens afgørelse bliver omgjort. Det hedder det,
selvom en hjemvisning ikke nødvendigvis betyder, at afgørelsen bliver ændret. Omgørelsesprocenten er derfor andelen af
sager, der bliver omgjort af Ankestyrelsen. Omgørelsesprocenten fortæller derfor noget om rigtigheden af den del af
kommunens afgørelser, der påklages til Ankestyrelsen, men fortæller ikke noget om den generelle kvalitet af kommunens
sagsbehandling.

De 3 afviste sager indgår ikke i den procentvise opgørelse.
Ankestyrelsens afgørelser dækker over en lang række bestemmelser i serviceloven. Bestemmelsernes fordeling fremgår i
vedhæftet bilag 1.



Udviklingen i klagestatistikken i forhold til 2019
I nedenstående tabel vises en sammenligning mellem 2019 og 2020:

2019 2020

Antal Procent Antal Procent

Afgørelser 87 - 81 -

Stadfæstet 58 67% 48 59%

Omgørelse 29 33% 33 41%

Hjemvist 20 23% 20 25%

Ændret/ophævet 9 10% 13 16%

Afvist 1 - 3 -

Indstilling
Børne- og Familieudvalget indstiller overfor Økonomiudvalget og Byrådet, at orienteringen om Familiesektionens
klagestatistik 2020 tages til efterretning.

Beslutning
Fra forvaltningen deltog vicekommunaldirektør Claus Brandt.

Sagen sendes til Byrådets orientering.

Historik
Beslutning fra Børne- og Familieudvalget, 15. april 2021, pkt. 4:
Godkendt som indstillet.

Anita Støve (O) deltog ikke i sagens behandling.

Bilag

Bilag 1 Klagestatistik 2020

Bilag 2 Klagestatistik 2019



Punkt 12: Ankestyrelsens statistik over kommunernes afgørelser på social-
og beskæftigelsesområdet i 2020

15.00.82-K03-1-14

Sagsfremstilling
MH/SL - AMU - ØK - BY

Ankestyrelsen udsender hvert år en statistik over udviklingen i klagesager på social- og beskæftigelsesområdet.
Ankestatistikken forelægges hermed til orientering. Det er fastlagt fra statslig side, at kommunerne skal sikre politisk
behandling af Ankestyrelsens årsstatistik.

I 2020 har Ankestyrelsen i alt realitetsbehandlet 293 klager over Holstebro Kommunes afgørelser på social- og
beskæftigelsesområdet. Herudover er 26 sager afvist eller sendt til anden myndighed. I forhold til 2019 er antallet af
realitetsbehandlede sager faldet fra 309 sager.

225 af Ankestyrelsens afgørelser stadfæster Holstebro Kommunes afgørelser, hvilket svarer til 77%. På landsplan var
stadfæstelsesprocenten 71%. I forhold til 2019 er stadfæstelsesprocenten for Holstebro Kommunes vedkommende steget
fra 73 %.

De resterende 23% af de realitetsbehandlede sager i Holstebro Kommune er enten ændret/ophævet (10,6%) eller hjemvist
(13%). Sidstnævnte betyder, at sagen bliver sendt tilbage til kommunen, der skal behandle sagen og træffe afgørelse en
gang til, eksempelvis fordi Ankestyrelsen mener, at der er tale om sagsbehandlingsfejl, eller at der er behov for nye
oplysninger, som kommunen skal tage med i en afgørelse.

Arbejdsmarkedsudvalgets område. Ses isoleret på afgørelser, der vedrører Arbejdsmarkedsudvalgets område, var der i alt
160 klagesager i 2020, mod 166 sager i 2019. Hovedparten - 97 sager - vedrører Lov om aktiv socialpolitik

Særligt bemærkes ift. klager over Lov om en aktiv beskæftigelsesindsats (LAB) (17 sager) og Sygedagpenge (34 sager),
at antallet er relativt lavt, set i forhold til at ca. 10.000 personer var i kontakt med jobcenteret i 2020, heraf ca. 6.000 alene
på sygedagpengeområdet.

Omgørelsesprocenten i Holstebro Kommune er 12% for LAB (19% på landsplan), 9% på SDP (18% på landsplan), 12%
for Lov om aktiv socialpolitik (29% på landsplan), 29% for Loven om social pension og loven om højeste, mellemste mv.
førtidspension (17% på landsplan).

Arbejdsmarkedsafdelingen finder niveauet for klagesager og stadfæstelser tilfredsstillende. Samtidig er der stor
opmærksomhed i forhold til omstødte afgørelser, og Ankestyrelsens afgørelser følges derfor løbende - både i forhold til
den enkelte sag og til læring i organisationen.

Indstilling
Arbejdsmarkedsudvalget indstiller at:

Orienteringen tages til efterretning

Beslutning
Fra forvaltningen deltog vicekommunaldirektør Claus Brandt.

Sagen sendes til Byrådets orientering.

Historik

Beslutning fra Arbejdsmarkedsudvalget, 24. marts 2021, pkt. 4:
Orientering taget til efterretning.

Bilag



Bilag - AMU,SOU,BY - Ankestatistik social- og beskæftigelsesområdet 2020 Holstebro Kommune.



Punkt 13: Folkeskolen - Driftsoverenskomst med intern skole

17.03.17-P27-1-21

Sagsfremstilling
SE/PFM/AH - BFU - ØK - BY

I det følgende fremstilles, hvorfor driftsoverenskomsten med Dagskolen på Tvind bør opsiges med begrundelse i et
manglende elevgrundlag.

Driftsoverenskomst
Holstebro Kommune har en driftsoverenskomst med Dagskolen på Tvind ”Overenskomst om specialundervisning mellem
Holstebro Kommune og Dagskolen på Tvind” i forbindelse med den interne skole, der er tilknyttet opholdsstedet på
Tvind.
Driftsoverenskomsten beskriver samarbejdet mellem Holstebro Kommune og Dagskolen på Tvind i forhold til punkter
som bl.a. prøveafholdelse, indberetning af magtanvendelser, visitation og tilsyn. Holstebro Kommune bidrager ikke
økonomisk til driften af Dagskolen på Tvind.

Tilsyn
Holstebro Kommune har i kraft af at kommunen er beliggenhedskommune for Dagskolen på Tvind, pligt til at føre tilsyn
med den interne skole, uanset om Holstebro Kommune har elever indskrevet i den interne skole. Tilsynets opgave er at
sikre, at undervisningen på den interne skole lever op til kravene i folkeskoleloven på alle områder. Det betyder f.eks. at
tilsynet skal sikre, at skolens medarbejdere har relevant uddannelse samt at kravene til minimumstimetal for folkeskolens
fag overholdes.
Tilsynet består både af et pædagogisk tilsyn og et økonomisk tilsyn.
I forbindelse med et tilsynsbesøg på Dagskolen på Tvind den 19. januar 2021, blev Holstebro Kommune bekendt med, at
der ikke er indskrevet elever ved Dagskolen på Tvind.
Ifølge ”Bekendtgørelse om specialundervisning og anden specialpædagogisk bistand efter folkeskoleloven i
dagbehandlingstilbud og på anbringelsessteder” §11 (herefter BEK nr. 693 af 26/05/2020), skal en intern skole være
normeret til mindst 10 elever ved skoleårets begyndelse.

Opsigelse af driftsoverenskomst
Ovenstående medfører, at driftsoverenskomsten med Dagskolen på Tvind bør opsiges, idet der ikke er elevgrundlag for at
drive en intern skole.
Driftsoverenskomsten kan opsiges med et års varsel til den 1. august.
Opsigelsen af driftsoverenskomsten vil medføre, at der ikke længere kan henvises/visiteres elever til Dagskolen på Tvind
af Holstebro Kommune eller andre kommuner. Desuden bortfalder Holstebro Kommunes tilsynsforpligtelse med den
interne skole.

Indstilling
Børne- og familieudvalget indstiller overfor Økonomiudvalg og Byråd at:

opsige driftsoverenskomsten pr. 31. juli 2022. Såfremt der sker et elevoptag svarende til normeringen inden aftalen
udløber, er Børne- og Familieudvalget imødekommende i forhold til at beslutningen revurderes.

Beslutning
Fra forvaltningen deltog vicekommunaldirektør Claus Brandt og direktør Børn og Unge, Susanne Ebdrup.

Sagen sendes til Byrådet med anbefaling af indstillingen.

Historik

Beslutning fra Børne- og Familieudvalget, 15. april 2021, pkt. 5:



Børne- og familieudvalget besluttede at opsige driftsoverenskomsten pr. 31. juli 2022. Såfremt der sker et elevoptag
svarende til normeringen inden aftalen udløber, er Børne- og Familieudvalget imødekommende i forhold til at revurdere
beslutningen.
Udvalget orienteres pr. 1. maj 2022 om elevtal.

Anita Støve (O) deltog ikke i sagens behandling.

Beslutning fra Børne- og Familieudvalget, 15. april 2021, pkt. 5:
Børne- og familieudvalget besluttede overfor Økonomiudvalg og Byråd at anbefale, at opsige driftsoverenskomsten pr.
31. juli 2022. Såfremt der sker et elevoptag svarende til normeringen inden aftalen udløber, er Børne- og Familieudvalget
imødekommende i forhold til at beslutningen revurderes.
Udvalget orienteres pr. 1. maj 2022 om elevtal.

Anita Støve (O) deltog ikke i sagens behandling.



Punkt 14: Overblik corona kulturinstitutioner

20.00.00-G01-10-21

Sagsfremstilling
MH/HZ/LJ -KFU - ØK - BY
Corona-pandemien har haft store konsekvenser for Holstebro Kommunes kultur- og fritidsliv, som har været lukket helt
eller delvist ned i lange perioder siden marts 2020. På mødet præsenterer forvaltningen en status på begge områder til
udvalgets orientering. På kulturområdet gives der en status på den opfølgning, der har været sendt ud til Holstebro
Kommunes kulturinstitutioner. På Idrætsområdet giver forvaltningen en status blandt andet på de nyeste medlemstal
(2020) for foreningerne i Holstebro. På aftenskoleområdet gives en status på situationen på baggrund af drøftelser på det
seneste møde i voksenundervisningsrådet. Efterfølgende lægges der op til en drøftelse af mulige handlemuligheder i
forhold til, hvordan man politisk kan understøtte områderne fremadrettet i en tid, der med stor sandsynlighed bliver
præget af en genåbning.
Forvaltningen præsenterer følgende indsatsområder til udvalgets drøftelse:
1: Etablering af en pulje til genstartsaktiviteter på Kultur- og Fritidsområdet
Flere kommuner har henover foråret afsat puljemidler, som kan søges til aktiviteter, der kan understøtte en genstart af
kultur- og fritidslivet. Puljen etableres bredt, så både aktører fra kultur- og fritidslivet kan søge. Forslag til puljestørrelse:
kr. 200.000.
2: Etablering af pulje til sommerferieaktiviteter
I 2020 modtog Holstebro Kommune en stor pulje fra regeringen til etablering af sommeraktiviteter under Corona. Mange
af de afviklede aktiviteter skabte stor aktivitet og glæde blandt kommunens børn og unge. Forvaltningen har i samarbejde
med Børn og Unge udarbejdet et katalog, som kan sættes i værk for sommeren 2021. Det vides pt. ikke om der tilgår
midler fra regeringen i 2021, men alternativt kan man med fordel afsætte midler lokalt til afvikling af
sommerferieaktiviteter. Forslag til puljestørrelse fra Kultur og Fritid: kr. 200.000.
3: Fjernelse af foreningernes gebyr for brug af kommunale idrætsanlæg 01.04.2021 – 01.09.2021
Gennem hele Corona-pandemien har Kultur- og Fritidsudvalget anvendt det eksisterende budget til at holde hånden under
foreningslivet og kommunens mange idrætsfaciliteter. Modellen har virket, fordi foreningerne har fastholdt deres
gebyrbetaling på trods af, at deres aktiviteter har været aflyst. De nyeste medlemstal viser et fald i medlemmer fra 2019–
2020 – primært børn og unge og primært blandt inde-idrætterne. Ved at gøre de kommunale idrætsanlæg gebyrfri er det
håbet, at alle idrætsfaciliteter åbner op for at forlænge den inde-sæson, der har været sat på stand by siden december. Det
er forvaltningens opfattelse, at tiltaget vil have stor effekt i forhold til at få gang i foreningsidrætten igen – og samtidig
giver det foreningerne mulighed for at række ud til medlemmerne og derved potentielt forhindre, at der går for lang tid fra
nedlukningen i december 2020 og til inde-sæsonen starter op ca. 1. september. Med perioden gives der mulighed for, som
nævnt, at forlænge den nuværende sæson, men samtidig gives der også mulighed for at foreningerne kan starte
efterårssæsonen tidligere op.
Økonomiske konsekvenser af fritagelse af gebyr 01.04. - 01.09.2021: ca. 275.000 kr.
4: Etablering af Corona-hjælpeforanstaltninger til Eliteidrætten
Eliteidrætten har, som den øvrige idræt, været hårdt ramt af Corona-pandemien. Mange mesterskaber og stævner er blevet
aflyst, og mange udviklingsprojekter er enten aflyst eller sat på stand by. Da Holstebro Elitesport overgik til kommunal
organisering 01.01.2020 blev overskuddet fra den selvejende institution sat til side med ønsket om at etablere en pulje til
udvikling af eliteidrætten i Holstebro Kommune. Udvalget kan overveje om pengene med fordel kunne bringes til
anvendelse som hjælpeforanstaltninger for at stimulere eliteidrætten under Corona. Konkret foreslås det, at man etablerer
en pulje, som elitemiljøet kan søge i løbet af 2021-2022. Puljen forankres i Kultur og Fritidsudvalget, og man inddrager
Advisory Board som høringspart i forhold til anvendelse af midlerne. Der resterer ca. kr. 380.000.

Økonomi har ingen bemærkninger til forvaltningens indstilling.

Indstilling
Kultur- og Fritidsudvalget indstiller, at:

Økonomiudvalget anmodes om bidrag til finansieringen af initiativerne 1 og 3 på 300.000 kr. De resterende
175.000 kr. finansieres inden for udvalgets ramme.

Beslutning
Fra forvaltningen deltog vicekommunaldirektør Claus Brandt og direktør Kultur og Erhverv, Mette Højborg.

Økonomiudvalget var enige i de fire forslag til genstart af kultur- og fritidslivet.
Beslutning vedrørende finansiering afventer.



Historik
Beslutning fra Kultur- og Fritidsudvalget, 22. marts 2021, pkt. 25:
Det blev besluttet, at:

der udarbejdes notat, der beskriver situationen for kultur- og fritidsinstitutioner inkl. handlingskatalog
der indkaldes til ekstraordinært udvalgsmøde i april.

Beslutning fra Kultur- og Fritidsudvalget, 20. april 2021, pkt. 1:
Indstilling til Kultur- og Fritidsudvalget:
Det indstilles, at Kultur- og Fritidsudvalget tager orienteringen til efterretning og godkender de fire forslag til genstart af
kultur- og fritidslivet, som finansieres inden for Kultur- og Fritidsudvalgets samlede ramme.
Beslutning:
Udvalget anerkender aftenskolerne, kulturinstitutionerne, foreninger og hallerne for deres proaktive håndtering af
coronasituationen, og deres tanker omkring genstart.
Udvalget besluttede, at:

etablere en pulje til genstartsaktiviteter på Kultur og Fritidsområdet på op til 200.000 kr.
fjerne foreningernes gebyr for brug af kommunale idrætsanlæg i perioden 01.04.2021 – 01.09.2021. Der reserveres
275.000 kr. hertil
Økonomiudvalget anmodes om bidrag til finansieringen af de to initiativer på 300.000 kr. De resterende 175.000 kr.
finansieres inden for udvalgets ramme.
Forvaltningen anmodes om at gå i dialog med Børn- og Ungeforvaltningen om at gennemføre og finansiere
sommeraktiviteter i 2021 i fællesskab.
Der etableres hjælpeforanstaltninger til Eliteidrætten finansieret af udviklingsmidlerne til Eliteidræt. Advisory
Board involveres i tildelingen af midlerne



Punkt 15: Afholdelse af Kommunalvalg 2021

84.03.00-A00-1-19

Sagsfremstilling
HH - ØK - BY

Tirsdag den 16. november 2021 afholdes der kommunal- og regionsrådsvalg. I den forbindelse er der i det følgende kort
redegjort for følgende forhold vedr. afvikling af valgene:

Lovændringer
Tilforordnede
Valgbestyrelse og valgstyrerformænd
Guidelines under valgkampen 2021
Valgplakater og lign.

Vedr. lovændringer:
Folketinget har i bl.a. 2016 og 2018 vedtaget en række ændringer i valgloven, der bl.a. betyder følgende i forhold til
kommunal- og regionsrådsvalget den 16. november 2021:

kandidatlister, der opnåede repræsentation ved sidste kommunalvalg og stadig 9 uger før valgdagen er repræsenteret
i byrådet, kan vælge af blive fritaget for stillerkravet. På tilsvarende vis, som valgsekretariatet på vegne af
Valgbestyrelsens formand modtager de indleverede kandidatlister, indstilles det, at valgsekretariatet bemyndiges til
at træffe afgørelse om fritagelse for stillerkravet i overensstemmelse med § 19, stk. 4, i kommunal- og
regionalvalgloven.
begyndelsestidspunkt for brevstemmeafgivning er ændret til 6 uger før valgdagen, dvs. tirsdag den 5. oktober.
Valgbarhedsnævnet er nedlagt pr. 1. april 2018. I stedet er der fastsat objektive kriterier for tab af valgbarhed.

Der er i bilag 1 en nærmere beskrivelse af lovændringer. Der er i bilag 2 en oversigt med de overordnede tidsfrister.

Vedr. tilforordnede:
Til Kommunal- og Regionsrådsvalget i november 2021 forventes det, at der i alt bliver behov for ca. 200 tilforordnede,
såfremt valget kan afvikles under normale omstændigheder. Byrådet har i 2018 besluttet, at ca. halvdelen af de
tilforordnede udpeges af de politiske partier. Der skal ud over de 200 tilforordnede indkaldes yderligere administrative
tilforordnede til optællingen på valgaftenen, samt politisk tilforordnede til deltagelse i brevstemmeafgivning i eget hjem.
Der er i bilaget opstillet den forventede fordeling af det antal politisk tilforordnede, der skal udpeges i forbindelse med
delse af valget den 16. november 2021.
Herudover vil forvaltningen, når antallet af kandidatlister foreligger, tilbyde de partier, der ikke er repræsenteret i byrådet
i indeværende byrådsperiode, at de hver især kan udpege 2 tilforordnede til deltagelse på valgdagen.
Forvaltningen vil i september 2021 kontakte formændene for de politiske partier vedr. den konkrete udpegning af de
politiske tilforordnede.

Vedr. valgbestyrelse og valgstyrerformænd:
Der er vedhæftet en oversigt i bilag 3 med den tidligere vedtagne valgbestyrelse. Herudover er der i bilaget en oversigt
over de valgstyrerformænd der er udpeget i forbindelse med afholdelse af kommunal- og regionsrådsvalget i november
2021.

Vedr. guidelines under valgkampen 2021:
I forbindelse med forberedelse til valget er der forskellige guidelines, der gør sig gældende i forhold til besøg på
institutioner, anvendelse af kommunale lokaler mm. Disse guidelines er beskrevet i bilag 4.

Vedr. valgplakater og lignende:
Der er vedhæftet regelsæt fra vejdirektoratet i bilag 5 for opsættelse af valgplakater, samt notat i bilag 6 vedr. forskellige
forhold omkring politiske reklamer.

Indstilling
Det indstilles, at:

valgsekretariatet bemyndiges til at træffe afgørelse om fritagelse for stillerkravet
partierne i efteråret 2021 udpeger ca. 100 politisk tilforordnede til afvikling af valget den 16. november 2021



den udpegede valgbestyrelse og valgstyrerformænd i bilag 3 godkendes.

Beslutning
Fra forvaltningen deltog vicekommunaldirektør Claus Brandt og Helle Hastrup.

Sagen sendes til Byrådet med anbefaling af indstillingen.

Bilag

Bilag 1 Nyere lovændringer

Bilag 2 Tidsfrister

Bilag 3. Valgbestyrelse og valgstyrerformænd 16. nov 2021

Bilag 4. Guidelines vedr. kommunalvalg 16. nov 2021

Bilag 5 KvikVejledning_opsætning-af-valgplakater

Bilag 6 Notat om opsætning af valgplakater.docm



Punkt 16: Retningslinjer vedrørende krænkende handlinger for det politiske
system

81.00.00-A00-7-20

Sagsfremstilling
LM - BY - ØK

Den aktuelle debat har vist, at der kan være behov for at drøfte aftaler og procedurer vedrørende forebyggelse og
håndtering af krænkelser i kommunalpolitik.
Den administrative håndtering sker inden for rammerne af MED-aftalen, og herunder "Politik for Sundhed og Trivsel",
hvor der er angivet retningslinjer for, hvorledes der forebygges og håndteres problemer vedrørende vold, mobning og
chikane i tilknytning til udførelsen af arbejdet.
På baggrund af byrådets behandling af sagen den 20. april 2021 anbefales det, at ved behov kan enten borgmester,
gruppeformænd eller kommunaldirektør kontaktes. Der er også mulighed for at anvende KL's hotline for
grænseoverskridende adfærd.

Indstilling
Det indstilles, at

borgmester, gruppeformænd eller kommunaldirektør kan kontaktes vedrørende håndtering af eventuelle krænkelser.
Herudover er der også mulighed for at anvende KL's hotline for grænseoverskridende adfærd.

Beslutning
Godkendt som indstillet.

Historik
Beslutning fra Byrådet, 17. november 2020, pkt. 25:
Udsættes til næste møde.

Beslutning fra Byrådet, 15. december 2020, pkt. 15:
Udsættes til næste fysiske møde.

Beslutning fra Byrådet, 20. april 2021, pkt. 14:
Sagen blev drøftet og sendes til videre behandling i Økonomiudvalget.

Bilag

seksuel_chikane_pjece_maj_2019

Inspirationsmaterialetilhaandteringogforebyggelseafsexismeikommunalbestyrelser.pdf

KL opretter hotline for kommunalpolitikere



Punkt 17: Lukket: Økonomi

00.30.12-Ø00-1-21



Punkt 18: Lukket: Igangsætning af ekspropriationsprocedure

05.26.00-Ø61-1-21



Punkt 19: Lukket: Jordforsyning

13.06.00-G01-2-21



Punkt 20: Lukket: Køb af arealer i Tvis

13.06.05-G01-1-21



Punkt 21: Lukket: Meddelelser

00.01.00-G00-28-21
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